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M.Kh. Mamadieva

The process of Islamic revival in the North Caucasus among the Muslim peoples of this
region — the phenomenon of complex, contradictory, dual interaction of government and society. It
has been activated Islamic renaissance due to the political, ideological and cultural processes that
began to occur in the Soviet Union and its regions in the period of Gorbachev's perestroika, the
subsequent change of political power, its decay and socio-economic transformation. These processes
are reflected in the spiritual processes in Muslim regions and societies of post-Soviet space.

Keywords:  perestroika,  Islam,  traditional  Islam,  Sufism,  Muridism,  militant  atheism,
fundamentalism,  radicalism

References

Абдулгани Абдулла. Мусульмане в условиях гласности, перестройки и нового мышления // На1.
пути к свободе совести. М., 1989.
Акаев  В.Х.  Суфийская  культура  на  Северном  Кавказе:  теоретические  и  практические2.
аспекты  /  Отв.  ред.  Г.В.  Драч.  Грозный,  2011;  Акаев  В.Х.  Исламское  возрождение  в
Чеченской Республике. Грозный, 2011.
Вайнахи и имперская власть: проблема Чечни и Ингушетии во внутренней политике России3.
и СССР (начало ХIХ - середина ХХ в.). М., 2011.
Левин  З.И.  Реформа  в  исламе.  Быть  или  не  быть?:  опыт  систем  и  социокультурных4.
исследований. М., 2005.
Малашенко А.В.  Ислам и политика в  современной России //  Мусульмане изменяющейся5.
России. М., 2002.
Халид А. Ислам после коммунизма: Религия и политика в Центральной Азии. М., 2010.6.

Южный федеральный университет, г. Ростов н/Д June, 02 2015


